
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 26. oktober 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 121 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 121:  

”Kan ministeren bekræfte – enten via kendskab fra pressen eller andre steder - at der 

laves aftaler mellem detailhandlen og festivaler på den ene side og tobaksindustrien 

på den anden side om, at detailhandlen modtager penge for at have cigaretter mv. 

stående fremme i nærheden af betalingskasser, og at festivaler modtager penge for 

at give cigaretfirmaer eksklusivret til at sælge deres cigaretter mv. på festivalen. Mini-

steren bedes endvidere oplyse, hvor meget en kiosk og en festival kan tjene på en så-

dan aftale? ” 

 

Svar: 

Jeg har ikke noget særskilt indblik i aftaler, der indgås mellem detailhandlen, festiva-

ler og tobaksindustrien.  

 

 

 

Med venlig hilsen 
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